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Levent Cankaya (V) Karl Johnsson  
Peter Stenberg (SD)   
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Max Nielsen (SD)   
Yngve Svensson (SD)   
Robert Andersson (SD)   
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Peter Holmström (SD)   
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Susanne Sjöberg (SD)  Frånvarande ersättare saknas 
 
Övriga deltagare: 
Iréne Robertsson, kommunchef 
Anna-Karin Johansen, sekreterare 
 
 
 
Sekreterare: 

 
Elektronisk underskrift 
Anna-Karin Johansen 

 
Ordförande: 

 
Elektronisk underskrift 
Annika Sjöstedt 

 
Justerande: 

 
Elektronisk underskrift 
Malin Åman 

 
Justerande: 

 
Elektronisk underskrift 
Ingrid Brånsjö 

 

Anslagsbevis: Protokollet justeras elektroniskt och anslås på Olofströms kommuns digitala 
anslagstavla.
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 Sammanträdesdatum  
 Kommunfullmäktige  2025-06-09  
 
 

 

Ärendelista 

 § 59 Godkännande av ärendelista  

 § 60 Instruktioner till stämmoombud Holje holding 

AB 2025 

 

 § 61 Beviljande av ansvarsfrihet 2024 - 

Samordningsförbundet i Blekinge Finsam 

 

 § 62 Budget 2026 driftbudget Olofströms 

kommun/Budgetramar 

 

 § 63 Investeringsbudget 2026 - Olofströms 

kommun 

 

 § 64 Prissättning av tomter, Gränum 4:89 - 4:93 

(Lisebacke) 

 

 § 65 Organisationsförändring inom 

socialförvaltningen 

 

 § 66 Återrapport gällande fråga om kommunalt 

driftbolag inom omsorgen 

 

 § 67 Placering av ny högstadieskola årskurs 7-9  

 § 68 VMAB - förfrågan om att arrendera ut mark för 

solcellsbyggnation 

 

 § 69 Regler kring eldning av trädgårdsavfall  

 § 70 Revidering av taxor och avgifter med 

anledning av ny Socialtjänstlag 

 

 § 71 Revidering av taxor och avgifter med 

anledning av gårdsförsäljning 

 

 § 72 Tilläggsavtal till samverkansavtal om 

handläggning av ärenden avseende 

alkoholservering 

 

 § 73 Tilläggsavtal till samverkansavtal rörande 

tillsyn av alkoholservering samt försäljning av 

folköl klass II 

 

 § 74 Inkomna medborgarförslag  

 § 75 Meddelanden  
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 Kommunfullmäktige  2025-06-09  
 
 

§ 59/2025  Godkännande av ärendelista 

Kommunfullmäktiges beslut: 

Ärendelistan godkänns. 

Malin Åman (C) och Ingrid Brånsjö (KD) väljs till justerare. 
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§ 61/2025  Beviljande av ansvarsfrihet 2024 - Samordningsförbundet i 
Blekinge Finsam 

Kommunfullmäktiges beslut: 

Eva Johnsson (S) anmäler jäv och deltar inte i beslutet. 
 
Årsredovisningen för 2024 godkänns. 

Ansvarsfrihet för 2024 beviljas för styrelsen i Samordningsförbundet i Blekinge Finsam och 
de enskilda förtroendevalda i styrelsen. 
 
 
Ärendebeskrivning 
Samordningsförbundet i Blekinge, Finsam har den 7 maj 2025 lämnat in årsredovisning, 
revisionsberättelse samt granskningsrapport för år 2024. 

Revisorerna har i enlighet med lagen om finansiell samordning, kommunallagen och god 
revisorssed för kommunal verksamhet granskat om verksamheten i Samordningsförbundet i 
Blekinge skötts på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synvinkel tillfredställande sätt, om 
räkenskaperna är rättvisande och om den interna kontrollen är tillräcklig.’ 

Uttalande från revisionsberättelsen: 

” Vi bedömer sammantaget att styrelsen i samordningsförbundet Blekinge län har bedrivit 
verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt samt 
att den interna kontrollen har varit tillräcklig. 

Vi bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande och att årsredovisningen har 
upprättats enlighet med tillämpliga delar av lagen om kommunal bokföring och redovisning 
och god redovisningssed. 

Vi bedömer sammantaget att resultatet enligt årsredovisningen är delvis förenligt med de 
finansiella mål som är uppställda, då två av tre mål är uppnådda. 

Vi tillstyrker att styrelsen och dess ledamöter beviljas ansvarsfrihet”  
 
 
Beslutet skickas till:  
Samordningsförbundet Blekinge Finsam 
Valda ledamöter och ersättare 
Revisorerna 
Region Blekinge 
Karlskrona Kommun 
Ronneby Kommun 
Karlshamns Kommun 
Sölvesborgs Kommun 
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§ 62/2025  Budget 2026 driftbudget Olofströms kommun/Budgetramar 

Kommunfullmäktiges beslut: 

Utbildningsnämndens ram för driftbudget 2026 fastställs till 356,805 mkr.  

Socialnämndens ram för driftbudget 2026 fastställs till 465,602 mkr.  

Kommunstyrelsens ram för driftbudget 2026 fastställs till 116,178 mkr.  

Kultur- och fritidsnämndens ram för driftbudget 2026 fastställs till 49,160 mkr. 

De preliminära ramarna uppdateras innan höstens budgetbeslut med interna och externa 
hyresberäkningar samt med skatteberäkningen för augusti. 

  

Uppdatering av nedanstående rubriker utifrån skatteprognos 2025-04-29 
Med anledning av att SKR inkommit med ny skatteprognos den 2025-04-29 har ärendet 
uppdaterats med ovanstående rubrik. Förslaget till ramar har justerats mot det som var uppe 
i förvaltningsövergripande ledningsgruppen. Det tidigare förslaget som byggde på SKR:s 
februariprognos är medskickat som bilaga för att se skillnaderna per nämnd. 
 
I föreliggande tabell kan utläsas hur prognoserna skiljer sig åt, se tjänsteskrivelsen i 
kallelsen. 

Ramarna har därför justerats enligt följande: 

Allmänna besparingar ökar från 1,8 mkr till 1,8+5=6,8 mkr. 
Socialnämndens ram krymper med 4,7 mkr till följd av lägre LSS-utjämning utöver sin del av 
allmänna besparingar enligt ovan. 

  

Ärendebeskrivning 
Andreas Svärdh, Marie Ahonen, Pernilla Andersson och Johan Ny ekonomer har redovisat 
ärendet på kommunstyrelsen 2025-05-20. 
 
Förslaget till ramar är beräknade i enlighet med kommunens övergripande 
ramberäkningsmodell. Vid upprättande av förslaget har förvaltningsövergripande 
ledningsgruppen utgått från kommunfullmäktiges finansiella mål. Resultatet har därför lagts 
på motsvarande 1% av nämndernas ramar vilket innebär knappt 10,0 mkr. Vidare har 
kontrollerats att de allmänna besparingarna hållits inom högst motsvarande den 
befolkningsminskning om -0,7% eller 92 personer som kommunens officiella 
befolkningsprognos för 2026 visar. Detta är också ett av kommunfullmäktiges finansiella mål. 
Förslaget till budgetramar för 2026 med tillhörande resultat följer alltså kommunfullmäktiges 
finansiella mål. 

Däremot för planåret 2027 är det inte möjligt att lägga en budget inom KF:s finansiella mål. 
Detta beror på att en nettokostnadsökning för Holjegården har lagts in med 18,9 mkr. Den 
beräkningen har ett par år på nacken vilket gör att den troligen är i underkant. För att uppnå 
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Kommunfullmäktige 

KF § 62/2025  KS 2025/1044  
  

ett resultat på 1% av nämndernas ramar för 2027 krävs en skatthöjning med ca 50 öre och 
för att nå ett nollresultat krävs ca 20 öre. Det bör noteras att denna beräkning är utifrån att 
den allmäna besparing på 8,4 mkr som lagts in accepteras. I annat fall förändras 
förutsättningarna för beräkningen. 

I förslaget till driftsbudgetram för KS är ej medtaget påverkan av driftskostnader kopplade till 
exploateringsbudget. Detta kommer att komma upp i ett senare beslut där förslaget kommer 
att vara att dessa hanteras via KS-förfogande. 

  

Ramen för Utbildningsnämnden 
Har beräknats med hänsyn till beräknade barn- och elevantal. Hänsyn tas även till 
inskrivningsgrader i fritids- och förskola. 

Vid beräkning av ramen görs först en uppföljning av utfallet för föregående bokslutsår det vill 
säga 2024 jämfört med budget avseende volymer. 

Alla siffrorna nedan gäller barn och elever från hemkommunen. Om någon väljer att gå i 
annan kommun behöver nämnden betala för detta och därför ska det vara med. När vi har 
elever utifrån som väljer att gå i skolan i Olofströms så hanteras det genom en 
interkommunal ersättning från deras kommuner vilket inte ingår i ramfördelningen utan 
tillkommer nämnden. 

Vid en avstämning av de elev- och barnantal som beräknats för budget 2024 kan konstateras 
att dessa totalt sett blev lägre och ger följande justeringar på ramen. 

Fritidshem - budget 2024; 461 barn - utfall; 463 barn - justeringen blir 0,0 mkr 

Förskoleklass - budget 2024; 130 barn - utfall; 133 barn - justeringen blir 0,2 mkr 

Förskola - budget 2024; 523 barn - utfall; 504 barn - justeringen blir -2,7 mkr 

Grundskola - budget 2024; 1 247 elever – utfall; 1 237 elever – justeringen blir -1,1 mkr 

(Ingen avstämning av anpassad grundskola för 2024 då den inte var separerad i 
rammodellen förrän för budget 2025) 

Gymnasieskola - budget 2024; 429 elever – utfall; 426 elever – justeringen blir -0,4 mkr 

(Ingen avstämning av anpassad gymnasieskola för 2024 då den inte var separerad i 
rammodellen förrän för budget 2025) 

Summa justering enligt rammodellen för 2024: -4,0 mkr 

För budgetåret 2026 är det gjort följande volymjusteringar: 

Fritidshem - budget 2025; 460 barn – budget 2026; 442 barn - justeringen blir -0,5 mkr 

Förskoleklass - budget 2025; 127 barn – budget 2026; 123 barn - justeringen blir -0,2 mkr 

Förskola - budget 2025; 499 barn – budget 2026; 473 barn - justeringen blir -3,9 mkr 

Grundskola - budget 2025; 1 229 elever – budget 2026; 1 215 elever – justeringen blir -1,7 
mkr 
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Anpassad grundskola - budget 2025; 21 elever – budget 2026; 26,5 elever – justeringen blir 
3,2 mkr 

Gymnasieskola - budget 2025; 414 elever – budget 2026; 429 elever – justeringen blir 2,6 
mkr 

Anpassad gymnasieskola - budget 2025; 12,5 elever – budget 2026; 13,5 elever – 
justeringen blir 0,7 mkr 

Summa justering enligt rammodellen för 2026: 0,2 mkr 

Summa volymförändringar UBN totalt: -4,0+0,2=-3,8 mkr 

Ramen för Socialnämnden 
Har beräknats med hänsyn till utvecklingen av befolkningen i 5-årsintervaller för hur de 
nyttjar hemtjänst och särskilda boenden samt större förändringar av LSS-utjämningen. Här 
har en total genomgång skett av alla insatser under 2024 avseende hemtjänst och HLS-
insatser (hälso-sjukvård). Efter genomgång av dessa data samt justering efter utfall mot 
budget avseende andel äldre så justeras volymen för 2024 ned med -12,8 mkr. 
Förvaltningsövergripande ledningsgruppen har justerat detta till minus 6,8 mkr eftersom 
ramen för 2025 sänktes med 6,0 mkr så att det inte blir dubbel bestraffning. För 2026 visar 
rammodellen på -8,9 mkr i volymförändring. Här har förvaltningsövergripande 
ledningsgruppen inte bedömt det som möjligt att göra ytterligare anpassning än det 
underskott som socialnämnden redan jobbar med samt de -6,8 mkr från avstämningen för 
2024. 

Summa volymförändringar SOC totalt: -12,8+6,0-8,9+8,9=-6,8 mkr 

Ramen för Kommunstyrelsen 
I ramen för kommunstyrelsen har hänsyn tagits till de kostnadsökningar om 3,0 mkr som 
beräknas för det nya Räddningstjänstförbundet jämfört med den uppräkning av 2025 års 
budget som ges av rammodellen. Vidare har avdrag om -1,6 mkr gjorts för de tillägg i budget 
för 2025 om kostnader som var tillfälliga som till exempel driftskostnader för 
exploateringsbudgeten för Dannfältet. 

Ramen för Kultur- och fritidsnämnden 
Inga förändringar utöver de gemensamma delarna i ramfördelningsmodellen. 

Ramen för Revisionsnämnden 
Har räknats från 1 390 tkr till 1 600 tkr i enlighet med beslut i KF:s presidium.  

Befolkningen har beräknats i enlighet med kommunens officiella befolkningsprognos 
upprättat av Statisticon. Befolkning beräknas förändras jämfört med den 31/12 året innan 
enligt följande : 2026: -92 st, 2027: -104 st, 2028: -111 st.  

Beräkningen av skatter och generella statsbidrag har gjorts i enlighet med SKR:s 
skatteprognos 2025-02-25 i cirkulär 25:16. Lönekompensation har getts med 3,5% där 
antagandet är hämtat från beräknad timlöneökning enligt konjunkturlönestatistiken. 
Priskompensation ligger på 2,5 % vilket är i enlighet med SKR:s prisindex för kommunal 
verksamhet. 
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Yttrande/Bedömning 
Budgetförslaget har avhandlats på den förvaltningsövergripande ledningsgruppens möten 
under feb-april. 

Förslaget till beslut innebär ett resultat om 10,0 mkr på sista raden vilket motsvarar 1% av 
skatter och generella statsbidrag. För att nå detta resultat är kalkylerat med allmänna 
besparingar på ca 1,8 mkr. 

I ramarna är ännu inte fördelat kompensation för räntekostnadsökningar och avskrivningar 
med 2,3 mkr. Dessa 2,3 mkr har dock belastat resultatet så det blir inte en extra kostnad av 
detta. Anledningen till att det inte är utfördelat är att interna hyresberäkningar och externa 
hyresberäkningar behöver vara färdigställda innan så vi vet hur medlen kan fördelas. Skulle 
avsatta medel om 2,3 mkr inte räcka så kan allmänna besparingar komma att utökas. Det 
går att utöka dessa med 5,3 mkr utan att bryta mot kommunfullmäktiges finansiella mål. 

Finansiering 
Ramarna finansieras med de intäkter kommunen har vilket främst består av skatteintäkter, 
generella och riktade statsbidrag samt kostnadsutjämning. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Hänsyn till barnrätts- och jämställdshetsperspektiv beaktas när fördelningen av respektive 
nämnds ramar omsätts i verksamhet det vill säga vid den nämndsinterna fördelningen inom 
verksamheterna. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Ramberäkningsunderlag version 2025-04-25 
Ramberäkningsunderlag version 2025-04-29 

Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder 
Samtliga förvaltningschefer 
Samtliga ekonomer 
Ekonomichef K.A 
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§ 63/2025  Investeringsbudget 2026 - Olofströms kommun 

Kommunfullmäktiges beslut: 

Investeringsbudgeten 2026 för Kommunstyrelsen fastställs till 52 235 tkr.  

Investeringsbudgeten 2026 för Kultur- och fritidsnämnden fastställs enligt beslutet i Kultur- 
och fritidsnämnden till 525 tkr. 

Investeringsbudgeten 2026 för Socialnämnden fastställs enligt beslutet i Socialnämnden till 5 
800 tkr. 

Investeringsbudgeten 2026 för Utbildningsnämnden fastställs enligt beslutet i 
Utbildningsnämnden till 1 505 tkr. 

Medel för investeringsbesluten hänvisas från rörelsekapitalet samt nyupplåning som regleras 
i separat beslut. 

Sveriges sydligaste vildmark 2026 utgår från investeringsbudgeten 2026. 

 
Reservationer  
Britta Lindgren (M), Marianne Eriksson (M), Patrik Krupa (M), Sirpa Jensen (M), Torsten 
Cairenius (M), Max Nielsen (SD), Peter Holmström (SD), Peter Stenberg (SD), Roal Bencic 
(SD), Robert Andersson (SD), Tommy Holmgren (SD) och Yngve Svensson (SD) reserverar 
sig mot beslutet.  
 
Yrkande 
Patrik Krupa (M) yrkar på att investering nytt sophus vid Gränums skola samt ny 
högstadieskola utgår från investeringsbudgeten 2026. 
 
Tommy Holmgren (SD) yrkar på att ärendet ska återremitteras för en konsekvensanalys 
kring hur investering ny högstadieskola påverkar kommunens budget kommande år.  

Beslutsgång: 
Ordföranden frågar om det är kommunfullmäktiges mening att ärendet ska återremitteras 
eller om det ska beslutas idag och finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska 
beslutas idag. 
 

Omröstning 

Omröstning begärs och genomförs med 14 röster för återremiss, 28 röster för beslut idag, en 
ledamot avstår från att rösta. Ja= beslut idag. Nej=återremiss 

Röstande: 

Andreas Brovall (C) Ja 

Karin Nordvall (C) Ja 

Malin Åman (C) Ja 
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Rolf Jönsson (C) Ja 

Therese Bengtsson (C) Ja 

Thomas Eriksson (C) Ja 

Glenn Bengtsson (KD) Nej 

Ingrid Brånsjö (KD) Nej 

Britta Lindgren (M) Nej 

Kerstin Nilsson (M) Avstår 

Marianne Eriksson (M) Nej 

Patrik Krupa (M) Nej 

Sirpa Jensen (M) Nej 

Torsten Cairenius (M) Nej 

Annika Sjöstedt (S) Ja 

Bogdanka Sublja (S) Ja 

Dan Orvegren (S) Ja 

Eva Johnsson (S) Ja 

Håkan Assarsson (S) Ja 

Jenny Bengtsson (S) Ja 

Johan Stjernquist (S) Ja 

Johnny Andreasson (S) Ja 

Kaj Torikka (S) Ja 

Marita Orvegren (S) Ja 

Miroslav Milurovic (S) Ja 

Mona Björkman (S) Ja 

Morgan Bengtsson (S) Ja 

Ola Claesson (S) Ja 

Patrik Sjöstedt (S) Ja 

Pirjo Veteli (S) Ja 

Rolf Persson (S) Ja 

Tamam Abou Hamidan (S) Ja 
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Yvonne Andreasson (S) Ja 

Max Nielsen (SD) Nej 

Peter Holmström (SD) Nej 

Peter Stenberg (SD) Nej 

Roal Bencic (SD) Nej 

Robert Andersson (SD) Nej 

Tommy Holmgren (SD) Nej 

Yngve Svensson (SD) Nej 

Annika Lande (V) Ja 

Helena 
Oinas 
Wihlborg (V) Ja 

Levent Cankaya (V) Ja 

  

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot yrkande från Patrik Krupa (M) 
om att stryka sophus i Gränum och ny högstadieskola från investeringsbudgeten och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att följa kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 
Ärendebeskrivning 

Andreas Svärdh, Marie Ahonen, Johan Ny och Pernilla Andersson, ekonomer, har föredragit 
ärendet på kommunstyrelsen 2025-05-20.  

Projektet "Utveckling av Sveriges sydligaste vildmark" stryks varav investeringsbudgeten för 
kommunstyrelsen minskas från 52 635 tkr till 52 235 tkr.  
 
Förslag till investeringar 2026 föreligger från samtliga nämnder. 

I förslaget till investeringar för KS är ej medtaget påverkan av investeringar kopplade till 
exploateringsbudget. Detta kommer att komma upp i ett senare beslut. 

Yttrande/Bedömning 
Till kommunstyrelsens investeringar bifogas även bilagor där det framgår varför 
investeringen ska göras etcetera. I redovisningen avseende kommunstyrelsens investeringar 
framgår även vilken driftspåverkan dessa ger på den nämnd som ska belastas med dessa. 
Det framgår också vilket nämndbeslut som ligger bakom investeringar där driftspåverkan 
belastar andra nämnder. 

Finansiering 
Medel anvisas från rörelsekapitalet samt nyupplåning som regleras i separat beslut. 
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Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Se kommentarer för varje projekts bifogade investeringskalkyl. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Investeringsbudget 2026 
Kommentarer till investeringsbudget 2026 
Planerade komponentbyten 2026 
Investeringskalkyler 2026 
SN § 46/2025 
UBN § 40/2025 
KFN § 18/2025 
Investeringskalkyl sophus i Gränum 
Investeringskalkyl sophus i Jämshög 
Investeringskalkyl BF-salar på Nordenbergsskolan 

Beslutet skickas till 
Socialnämnden 
Utbildningsnämnden 
Kultur- och Fritidsnämnden 
Kommunchef I.R 
Ekonomichef K.A 
Teknisk chef AK.R 
Ekonom A.S 
Ekonom M.A 
Fastighetssamordnare A.B 
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§ 64/2025  Prissättning av tomter, Gränum 4:89 - 4:93 (Lisebacke) 

Kommunfullmäktiges beslut: 

Olofströms kommun fastställer tomtpriser enligt följande: 

Gränum 4:89 – 410 000 kronor. 
Gränum 4:90 – 425 000 kronor. 
Gränum 4:91 – 420 000 kronor. 
Gränum 4:92 – 465 000 kronor. 
Gränum 4:93 – 350 000 kronor. 
 
 
Ärendebeskrivning 
Öjvind Hatt, samhällsutvecklingschef, har föredragit ärendet på kommunstyrelsen 2025-05-
20. 
 
Kvarvarande tomter på Lisebackeområdet i Gränum har nu styckats av, och själva 
exploateringen kommer att slutföras under våren, när gatan (Klöverängsliden) asfalterats. 
 
 
Yttrande/Bedömning 
Enligt investeringsbudgeten förväntas tomtförsäljningen generera intäkter på  
2 100 tkr, vilket ger ett något lägre pris per kvadratmeter än tomtmark i tätorten värderats till 
på senare tid – 385 respektive 400 kronor.  

Priset är visserligen högt, om man jämför med lediga tomter i övriga småorter; men detta 
visar snarare på behovet av att justera priserna där. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Konsekvenserna av beslutet utifrån ett barn- och ungdomsperspektiv bedöms som neutrala, 
och beslutet har därför inte föregåtts av dialog med berörda grupper. 

Konsekvenserna av beslutet utifrån ett jämställdhetsperspektiv för kvinnor/flickor, män/pojkar 
och/eller icke binära bedöms som neutrala. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Exploateringsbudget Lisebacke 
 
Beslutet skickas till 
Samhällsutvecklingschef Ö.H 
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§ 65/2025  Organisationsförändring inom socialförvaltningen 

Kommunfullmäktiges beslut: 

1. Socialnämnden behålls i nuvarande form men byter namn till Social- och äldrenämnden 

2. Nuvarande Socialförvaltningen delas upp i 2 förvaltningar; 

-  Äldreförvaltningen som inkluderar Äldreomsorg samt HSL och Rehab  

-  Social- och funktionsstödsförvaltningen som inkluderar IFO, Arbetsmarknad, Funktionsstöd 
samt övergripande administration 

3. Vid respektive förvaltning tillsätts 1,0 förvaltningschef. Chefsledet verksamhetschef tas 
bort.  

5. Förändringen träder i kraft 2026-01-01.  
 
 
Ärendebeskrivning 
HR-chef Cecilia Tallkvist har redovisat ärendet på kommunstyrelsen 2025-05-20. 

Kommunstyrelsens personalutskott behandlade ärendet 09.05.2025 och överlämnade punkt 
4 till kommunstyrelsen för ställningstagande. Kommunstyrelsen valde att avslå punkten. 

4. Tillsätta en oberoende utredare som tillsammans med nuvarande socialförvaltningens 
ledningsgrupp tar fram underlag för hur strukturen i respektive förvaltning ska se ut, 
benämnas samt fungera i praktiken. Löpande under den processen involveras berörda 
arbetstagarorganisationer. 

Kommunstyrelsens personalutskott har fått i uppdrag av kommunstyrelsens ordförande att ta 
fram ett förslag på ny organisation för socialförvaltningen.  

En organisationsförändring behövs för socialförvaltningen, för att få en effektivare 
organisation, därför har kommunstyrelsens ordförande gett det uppdraget till 
personalutskottet. 

Syftet med en ny organisation är en effektivare organisation med tydligare styrning, ledning 
och ansvarsfördelning. Kortare avstånd mellan nämnd och verksamheter, med färre led som 
filtrerar information, minskar risken för missförstånd.  
Förslagsvis delas förvaltningen upp i två förvaltningar som båda, var för sig, svarar inför 
socialnämnden.  

Strukturen ska vara likvärd med utbildningsförvaltningen och kommunledningsförvaltningen 
där förvaltningschef har alla rektorer/ avdelningschefer direkt underställda sig, enhetschefer 
får då ett tydligare ansvar för utveckling av verksamhet. 

Kommunstyrelsens personalutskott beslutade den 2025-03-21 att HR-chef får i uppdrag att 
ta fram förslag på en ny organisation för socialförvaltningen, KSPU § 19/2025.  
 
 
Yttrande/Bedömning 
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Uppdraget har varit att föreslå ändrad struktur där nuvarande socialförvaltning delas upp i två 
förvaltningar.  

Benämningar på de nya förvaltningarna samt nämnden i detta dokument är arbetsnamn och 
kan mycket väl komma att benämnas på annat sätt framöver. Äldreförvaltningen, Social- och 
funktionsstödsförvaltningen samt Social- och äldrenämnden.  

Det finns idag olika gemensamma/förvaltningsövergripande funktioner som behöver 
samordnas mellan de båda nya förvaltningarna. En fortsatt samordning föreslås inom olika 
områden som främst administrativa avdelningen och staben ansvarar för idag, exempelvis; 
reception, nämndsadministration, avgiftshandläggning, arkivering, återsökning av 
ersättningar, registratur, ekonomiadministration, fakturahantering, systemförvaltning 
verksamhetssystem, upphandling administrativa system, med flera.  

Förslag finns redan framtaget inom socialförvaltningen på en förändring inom administrativa 
avdelningen för samordningsvinster, ett mer närvarande ledarskap samt att 
förvaltningsekonomen får ett rimligare uppdrag och kan fokusera mer på de ekonomiska 
förutsättningarna för förvaltningen/nämnden. 
Förslag finns även framtaget för en effektivisering och kostnadsbesparing av ”ASP” – 
Administration, Samordnare och PA-assistenter.  

HR-chef föreslår att nuvarande socialförvaltning kan arbeta vidare med dessa olika 
organisationsförändringar parallellt med uppdraget att dela socialförvaltningen i två 
förvaltningar.  

Det finns en rad olika aspekter att ta hänsyn till vid en uppdelning som detta underlag inte 
behandlar. Hur ska t.ex. delade resurser finansieras i den förvaltning som inte organiserar 
personen som utför arbetet? HR-chef förslår därför att en oberoende utredare anlitas som 
tillsammans med nuvarande Socialförvaltningens ledningsgrupp tar fram underlag för hur 
strukturen i respektive förvaltning ska se ut, benämnas samt fungera i praktiken. Löpande 
under den processen involveras också berörda arbetstagarorganisationer.  

Övriga centralt placerade stödfunktioner som HR och ekonomi berörs inte av 
organisationsförändringen.  

Följande verksamheter föreslås organiseras under nya Äldreförvaltningen 
(omsorgsförvaltningen/Vård- och omsorgsförvaltningen)  

All utförarverksamhet inom vård- och omsorg, det vill säga vårdboende, hemtjänst samt 
kommunal hälso- och sjukvård.   

• Hemtjänst 

• Hälso- och sjukvård (HSL) 

• Dagverksamhet kopplad till äldreomsorg 

• Växelvård- och palliativ vård 

• MAS 

• Stöd till seniorer och anhöriga 

Comfact Signature Referensnummer: 229597SE



 Protokoll 17(36) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-06-09  

 
Kommunfullmäktige 

KF § 65/2025  KS 2025/880  
  

Denna indelning skulle resultera i omkring 380 medarbetare inklusive 12 enhetschefer. 

Följande verksamheter föreslås organiseras under nya social- och 
funktionsstödsförvaltningen (Arbete- och välfärdsförvaltningen) 

All verksamhet inom LSS/Funktionsstöd, arbetsmarknadsinsatser samt Individ- och 
familjeomsorg föreslås organiseras under socialförvaltningen, inklusive verksamheter som 
myndighetsutövning mot enskilda inom både LSS och SoL, all verksamhet som innehåller 
ansökningar/anmälningar, utredningar och beslut samt sådan verksamhet som är 
sammankopplad med dessa.  

• LSS-boende  

• Daglig verksamhet kopplad till LSS  

• IFO-LSS boende  

• Personlig assistans  

• Socialpsykiatri 

• Socialtjänstens öppenvård 

• Gemensam administration 

• Myndighetsutövning (för båda förvaltningarna) 

Denna indelning skulle resultera i omkring 200 medarbetare inklusive 8 enhetschefer 

Delningen av socialförvaltningen berör inledningsvis främst 4 roller/tjänster, 1,0 
Förvaltningschef samt 3,0 Verksamhetschef. Inga andra tjänster berörs inledningsvis av 
ändrat innehåll/ändrad funktion utifrån uppdraget från kommunstyrelsens ordförande.  

Förändringen föreslås träda i kraft 2026-01-01.  
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Förslag på ny organisation 2.0 
Skrivelse från personal på soc.förv. 
 
Beslutet skickas till 
HR-chef C.T. 
Socialnämnden 
Socialförvaltningschef t.f. J.H 
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§ 66/2025  Återrapport gällande fråga om kommunalt driftbolag inom 
omsorgen 

Kommunfullmäktiges beslut: 

Återrapporteringen godkänns i frågan om kommunalt driftbolag inom omsorgen. 
 
 
Ärendebeskrivning 
Iréne Robertsson, kommunchef, har föredragit ärendet på kommunstyrelsen 2025-05-20. 
 
I en motion har Centerpartiet yrkat att frågan om ett driftsbolag i omsorgen utreds och att 
kontakt tas med Höganäs för att lära av deras erfarenheter samt att införa detsamma i 
Olofström om utredningens resultat ger positiva och verksamhetsmässiga effekter för 
Socialnämnden.  

Socialnämnden har den 29 mars 2023, §47/2023, antagit en skrivelse som svar på motionen. 
Socialnämnden angav bl.a. följande i sitt yttrande.  
Vi har tagit hjälp av kommunens momsexpert Ronny Peterson hos Refero. Han var i sin tur 
med och utredde frågan i såväl Höganäs som Bjuv och Tranås samt var deltog vid Höganäs 
bolagisering.  

Höganäs kommun valde 2017 att bolagisera sin sociala omsorgsverksamhet.  

Bakomliggande skäl till detta beslut var att tillskapa extra ekonomiska resurser samt bättre 
administrativa och styrningsfunktioner av verksamheten.  

En bolagisering av kommunal verksamhet kan ha positiva effekter ur ett styrningsperspektiv. 
De fördelar med en bolagisering av organisatoriska skäl, som Höganäs kommun framhöll var 
att verksamheten och uppdraget tydliggörs och blir mer dedikerat. En bolagisering kan också 
innebära att nämnden och förvaltningen kan fokusera i större utsträckning på sin tillsynsroll 
medan driften av verksamheten sköts av bolaget. 

Socialnämnden har i sitt svar angett att förutsättningarna för Olofströms kommun skiljer vad 
gäller att Olofström, till skillnad mot bland annat Höganäs, inte har fattat beslut om 
valfrihetssystemet, LOV.  

Ärendet redovisades därefter till Kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige beslutade att 
utreda frågan om driftbolag i omsorgen och att kontakt ska tas med Höganäs.  

Möte med Höganäs kommun 
Kommunchef, Ekonomichef, HR-chef, Socialförvaltningschef och Äldreomsorgschef har 
genomfört möte med Höganäs kommundirektör Herman Crespin den 25 februari 2025.  

Av mötet framgick följande.  
Höganäs har även innan bolagiseringen drivit omsorgsverksamheten med överskott jämfört 
med budget. Genom att bolagisera har de uppnått flera positiva effekter. 

Dels så finns möjligheten att återsöka en särskild ersättning med 6 % vid tjänsteförvärv för 
sociala tjänster med 6 % och dels så säkerställdes att överskottet var kvar i verksamheten till 
kommande år för att använda till exempelvis utvecklingsprojekt kommande år. Höganäs lyfte 
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även fram möjligheten att sälja del av verksamheten till annan kommun. Kvalitetsmässigt så 
ökade kraven då det krävs godkännande från IVO för att få driva vård i bolagsform jämfört 
med i kommunal regi vilket då uppfattades som en kvalitetsförbättring.  

När beslutet fattades om att bolagisera så ändrades inget rent praktiskt. Socialnämnden var 
tillika styrelse för bolaget och förvaltningschefen var tillika VD för bolaget. Medarbetarna var 
desamma och lokalerna likaså. Vid senaste valet frångick Höganäs frågan om personunion 
vad gäller de förtroendevalda. Därmed finns nu två politiska ledningar att förhålla sig till när 
det gäller omsorgen.  

Höganäs ska nu införa LOV, Lag om valfrihetssystem, inom personlig assistans. Här är det 
dock oklart om det kommunala bolaget kommer att lämna anbud då kommunals avtal med 
privatägda bolag ser annorlunda ut och det därför är svårt för ett kommunalt bolag att 
konkurrera enligt Herman Crespin.  

Ekonomichef Karl Andrae har i yttrande angett följande.  
Systemet med kommunmoms (som ofta kallas Ludvikamoms utifrån att det länge var 
skattekontoret där som var ansvariga för hanteringen) kom till 1992. Syftet var att kommuner 
inte skulle drabbas av dold moms när de köpte tjänster från näringsidkare som inte var 
momspliktiga. De näringsidkare som avsågs var inom sjukvård, tandvård, social omvårdnad 
och utbildning. Eftersom näringsidkare inom dessa områden inte får lyfta ingående moms 
innebär det att deras kostnader för tjänsterna de erbjuder innehåller dold moms vilket 
belastade kommunerna och snedvred konkurrensen då det blev mer kostnadseffektivt för 
kommunerna att själva utföra dessa tjänster. Sedan 1992 får kommunerna därför lyfta 6% på 
fakturor för dessa tjänster inom kommunkontosystemet. 

Skattemässiga risker: 
Skatteverket kan ifrågasätta upplägget om det anses var konstruerat enbart för att lyfta 
moms utan en affärsmässig grund. Det kan leda till momsjusteringar och skattetillägg. 

Social omvårdnad är undantagen från momsplikt. Om Skatteverket bedömer att bolaget 
tillhandahåller momsfri vårdtjänst snarare än beskattningsbara tjänster kan rätten att lyfta 
kommunmoms utebli. 

Styrningsproblem: 
När verksamheten läggs i ett bolag minskar den direkta politiska styrningen och insynen. 
Kommunallagens krav på insyn kan bli svårare att upprätthålla. 

Ett bolag ska bedrivas enligt marknadsmässiga principer. Detta kan göra att ekonomi 
prioriteras över kvalitet och brukarens behov och kan då hamna i konflikt med kommunens 
sociala ansvar. De marknadsmässiga principerna motverkar också kommunens syfte att få 
en lägre kostnad. 

Risk för kompetensförlust 
Att flytta verksamhet från förvaltningen till ett bolag kan innebära att kommunal kompetens 
förloras. Kommunen kan få svårt att återta verksamheten om bolagiseringen inte fungerar 
som planerat. 

Juridiska och konkurensrelaterade frågor 
En kommun som gynnar sitt eget bolag genom att beställa tjänster där kan få kritik från 
andra aktörer på marknaden och riskerar att bryta mot konkurrenslagstiftningen. 
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Ekonomiska risker 
Bolagisering medför administrativa kostnader som styrelsearbete, revision, rapportering. 
Dessa kostnader riskerar att äta upp den momsbesparing som var syftet från början. Det är 
helt enkelt inte säkert att momsbesparingen på 6% över tid motsvarar de kostnader och 
risker som bolagiseringen medför. 

Övrig synpunkt 
Skulle kommunen ändå välja att bolagisera för detta vill jag skicka med att bolaget bör 
läggas direkt under kommunen för att undvika att kommunkoncernen genom Holje Holding 
behöver lägga stora resurser på att ta fram redovisning enligt  EU:s hållbarhetsrapportering 
CSRD vilket riskerar att bli mycket dyrt. 

Bjuvs kommun har i rapport daterad 2019-08-20 hänvisat till ett material från Lisa Lundstedt 
och Sara Lundgren ”Bolagisering av kommunal verksamhet – Centrala faktorer samt positiva 
och negativa aspekter utifrån ett situationssynsätt” Luleå Universitet 2012 samt Lisa Larsson 
”Varför driver kommuner bolag?” Göteborgs universitet. Tabellen är hämtad från Bjuvs 
rapport (s.3) 

Yttrande/Bedömning 
I denna återrapport har jag sammanfattar möjligheterna och konsekvenserna av att 
bolagisera den kommunala omsorgsverksamheten i Olofströms kommun, baserat på 
erfarenheter från Höganäs, ekonomichefens yttrande och ekonomiska samt juridiska 
överväganden. Till grund ligger då även Höganäs omfattande utredning och Bjuvs kommuns 
rapport gjordes 2019 och bygger delvis på material från 2012. Dock har tabellen från Bjuvs 
utredning och materialet i övrigt fortsatt relevans. Det finns vissa parametrar som skiljer 
beroende på om kommunen själv bedriver sin egen verksamhet i bolagsform eller om det är 
privat utövare alternativt att upphandling sker där det egna bolaget är en aktör. 

I det fall bolaget köper de tjänster som behövs av kommunen och personerna har tillika 
uppdrag så begränsas kostnadsökningen med undantag av revision, bokslut, egna system 
etc.  

När det gäller styrning och ledning så lyfts det upp både som en risk och som en fördel i 
ovan yttrande/möten/rapporter. Att som i Höganäsfallet fortsätta med samma nämnd/styrelse 
och samma förvaltningschef/VD bör inte påverka förmågan till styrning. Bolaget är helägt och 
styrningen densamma som i förvaltningen (Det har vid senaste valet skett en förändring i den 
politiska styrningen i Höganäs där det nu inte längre är personunion mellan Socialnämnd och 
bolagsstyrelse.) 

Under förutsättning att det även fortsättningsvis är möjligt att eftersöka pengar så skulle det 
för Olofströms kommun innebär ca 10 miljoner kronor per år. Finns inte den möjligheten så 
innebär det ökade kostnader för kommunen. Även godkännandet från IVO medför extra 
administration och kan också medföra extra kostnader. Om vi har möjlighet att eftersöka 
pengarna så behöver vi också ha en beredskap på att förutsättningarna kan ändras och att 
det kan komma att påverka retroaktivt, dvs vi behöver ha den höjden i vår ekonomi. Utifrån 
ekonomichefens yttrande om att en förändring kan komma att ske så bör bolagiseringen inte 
göras enbart utifrån ett ekonomiskt perspektiv – då den förutsättningen kan komma att 
förändras. Beslutet bör i så fall vila även på andra grunder.  
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En grundförutsättning för att genomföra bolagsbildningen är att det finns en välfungerande 
styrning och ledning med god kostnadskontroll och ett realistiskt pris vid köp av tjänst. Vid ett 
lågt aktiekapital kan ett mindre underskott leda till behov av att upprätta 
kontrollbalansräkning.  

Höganäs kommun har efter sin bolagisering 2017 rapporterat flera positiva effekter, inklusive 
förbättrad ekonomisk styrning och ökad möjlighet att behålla överskott inom verksamheten. 
Bolagiseringen ledde även till att kvalitetskraven ökade, delvis på grund av krav från 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO). 

Trots de möjliga fördelarna finns det flera risker och utmaningar att beakta. Skattemässiga 
risker inkluderar bland annat att Skatteverket ifrågasätter upplägget om det enbart syftar till 
att lyfta moms utan affärsmässig grund. Det finns också risker kopplade till ekonomiska och 
administrativa kostnader som kan uppstå vid bolagisering om bolaget börjar bygga upp en 
egen administration. Även i de fall som bolaget hanteras som en del av nämndens och 
förvaltningens övriga uppdrag så kommer ändå viss kostnad att tillkomma för revision och 
liknande. Om förutsättningarna för att återsöka pengar förändras, kan detta försämra de 
ekonomiska argumenten för bolagisering. 

Sammanfattningsvis är min bedömning att - innan ett eventuellt beslut om bolagisering 
fattas, så bör Olofströms kommun säkerställa att det finns en robust styrnings- och 
ledningsstruktur samt klarhet i kostnadskontroll och prisstrukturer. Även om bolagisering kan 
erbjuda fördelar, är det viktigt att noggrant väga dessa mot de potentiella riskerna och 
kostnaderna. Beslutet bör inte enbart baseras på ekonomiska incitament, då dessa 
förutsättningar kan förändras. En noggrann planering är avgörande för att säkerställa att 
åtgärden gynnar kommunens långsiktiga mål och invånarnas behov. 
 
Finansiering 
Utredningen i sig påverkar inte kommunens kostnader och kräver ingen finansiering.  
 
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Ärendet är inte ett beslutsärende utan en rapport avseende att driva kommunal verksamhet, i 
detta fall, vård i bolagsform.  
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
 
Beslutet skickas till 
Socialnämnden 
Rolf Jönsson (C) 
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§ 67/2025  Placering av ny högstadieskola årskurs 7-9 

Kommunfullmäktiges beslut: 

Kommunfullmäktige beslutar att gå vidare med alternativ Högavångskolan. 

Samhällsutvecklingsavdelningen ges i uppdrag att upprätta förslag till ny detaljplan på den 
valda platsen. 

Tekniska avdelningen ges i uppdrag att avveckla, undersöka och därefter riva del av 
Högavångskolan.  

Tekniska avdelningen ges i uppdrag att ta fram förstudie och kalkyl för en skola i enlighet 
med lokaliseringsstudien. 

Reservationer: 
Britta Lindgren (M), Kerstin Nilsson (M), Marianne Eriksson (M), Patrik Krupa (M), Sirpa 
Jensen (M), Torsten Cairenius (M), Ingrid Brånsjö (KD) och Glenn Bengtsson (KD) 
reserverar sig mot beslutet.  
  

Yrkande: 
Patrik Krupa (M) lämnar följande yrkande: 
"En ny högstadieskola behöver byggas i Olofströms kommun. För att möjliggöra en 
ekonomiskt hållbar och kvalitativ lösning föreslår Moderaterna att ge förvaltningen i uppdrag 
att påbörja en upphandling av en extern, privat aktör med erfarenhet av skolfastigheter. 
Vi menar att kommunen bör fokusera på sitt kärnuppdrag – utbildning – och inte ta på sig 
rollen som fastighetsutvecklare. Genom att hyra skolan från en professionell aktör minskar 
den ekonomiska risken för kommunen, samtidigt som kvalitet och genomförbarhet 
säkerställs. Inför upphandlingen bör inga beslut tas om slutlig lokalisering av skolan. Fyra 
huvudsakliga alternativ ska finnas med i upphandlingsunderlaget; 
Högavångsskolan, Ekeryds förskola, Toffelvägen, Flygfältet. Detta ger möjlighet att utvärdera 
både kostnader, genomförbarhet och pedagogiska konsekvenser innan slutlig plats 
fastställs." 

Ingrid Brånsjö (KD) yrkar att ny högstadieskola ska byggas på Toffelvägen.  

  

Beslutsgång: 
Ordföranden frågar om det är kommunfullmäktiges mening att följa kommunstyrelsens 
förslag till beslut eller Patrik Krupas (M) förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Ordföranden frågar om det är kommunfullmäktiges mening att ny högstadieskola ska byggas 
enligt kommunstyrelsens förslag till beslut på Högavång eller enligt Ingrid Brånsjös (KD) 
förslag till beslut det vill säga på Toffelvägen. Kommunfullmäkitge beslutar att ny skola ska 
placeras på Högavång.  

 
Ärendebeskrivning 
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Samhällsutvecklingsavdelningen fick av kommunstyrelsen den 16 april 2024 §49 i uppdrag 
att utreda möjliga lokaliseringar av ny högstadieskola.  

Arbetet har utgått ifrån en skola för 400 elever med tillhörande ytor. I framtagandet av 
utredningen har representanter från utbildningsförvaltningen, kost-, samhällsutveckling-, 
städ- och tekniska avdelningen deltagit. Utredningen har kommit fram till sju olika platser 
som bedöms vara lämpliga för lokalisering av en skola för detta elevantal. Platserna har olika 
förutsättningar vilket medför olika tidsuppskattningar samt olika för och nackdelar. 
Bedömningen är utifrån de förutsättningar som finns idag att en ny skola kan stå klar för 
inflytt mellan vårterminen 2029 till vårterminen 2034 beroende på vilket alternativ som väljs.  
 
Finansiering 
Finansiering för de olika förslagen är ej utrett i detta skede till följd av att de olika 
alternativens förutsättningar skiljer sig åt.  
 
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Samtliga presenterade förslag bedöms vara fullvärdiga alternativ för en skola ur barnrätts- 
och jämställdhetsperspektiv. Perspektiven rekommenderas att studeras ytterligare i det 
fortsatta arbetet med utformning av skolan.  
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Lokaliseringsstudie 
Bilaga Samlade tidsplaner 
 
Beslutet skickas till 
Fastighetssamordnare A.B 
Kvalitetsutvecklare D.S 
Kostchef C.I 
Lokalvårdschef S.V 
Planarkitekt O.S 
Samhällsutvecklingschef Ö.H 
Utbildningschef P.H  
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§ 68/2025  VMAB - förfrågan om att arrendera ut mark för 
solcellsbyggnation 

Kommunfullmäktiges beslut: 

Håkan Assarsson (S) anmäler jäv och deltar inte i beslutet.  

Godkänner att Västblekinge Miljö AB tecknar avtal om att arrendera ut mark på deponin i 
Mörrum upp till 49 år för etablering av solcellsanläggning. 

Beslutet gäller under förutsättning att övriga ägarkommuner fattar likalydande beslut. 
 
 
Ärendebeskrivning 
Iréne Robertsson, kommunchef, har föredragit ärendet på kommunstyrelsen 2025-05-20. 

Västblekinge Miljö AB (VMAB) har haft dialog med en intressent angående etablering av en 
solcellsanläggning i anslutning till deponin på den av bolaget ägda marken i Mörrum. VMAB 
har därför lyft frågan om ärendet skulle kunna vara av principiell vikt i samordningsorganet 
Blekinge Väst (Blekinge Väst) då längden på avtalet är betydande (49 år).  

Blekinge Väst har gjort bedömningen att frågan kan vara av principiell karaktär och 
uppmanat bolaget söka godkännande hos ägarkommunerna. 

VMAB har därför, efter beslut i styrelsen, lyft frågan om godkännande av att bolaget tecknar 
ett längre arrendeavtal till ägarkommunerna. 

Längden på arrendet kan i sig ses som betydande och i vissa delar kunna innebära en 
låsning av nyttjandet av berörd mark. De begränsningar som finns för användande av 
sluttäckta deponier gör dock att nyttjandet av den berörda marken redan kan anses som 
starkt begränsad. 

Utifrån detta föreslås att ägarkommunerna godkänner att VMAB fattar beslut om 
markarrende på upp till 49 år för en solcellsanläggning på deponin i Mörrum. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Beslutet bedöms inte påverka barn, vare sig direkt eller indirekt i förhållande till vad 
barnkonventionen föreskriver gällande barns rättigheter. Samma ställningstagande gäller 
jämställdhetsperspektivet.  
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
VMAB protokoll styrelsemöte 2025-02-20 
Markarrende solcellsanläggning 
 
Beslutet skickas till 
Västblekinge miljö AB 
Karlshamns kommun 
Sölvesborgs kommun 

  

Comfact Signature Referensnummer: 229597SE



 Protokoll 25(36) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-06-09  

 
Kommunfullmäktige 

KF § 69/2025  KS 2024/1198  
  

§ 69/2025  Regler kring eldning av trädgårdsavfall 

Kommunfullmäktiges beslut: 

Olofströms kommun behåller bestämmelsen om förbud mot eldning av trädgårdsavfall mellan 
1 april och 30 september med undantag för valborgseld den 30 april. 
 
Bestämmelsen  flyttas från "Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljön" till 
"Föreskrift för avfallshantering". 
 
Miljösamordnaren ges i uppdrag att revidera föreskrift för avfallshantering och lokala 
föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljö i enlighet med beslutet. 
 
Reservationer: 
Rolf Jönsson (C), Andreas Brovall (C), Karin Nordvall (C), Malin Åman (C), Therese 
Bengtsson (C) och Thomas Eriksson (C) reserverar sig mot beslutet.  

Yrkande: 
Rolf Jönsson (C) yrkar att Olofströms kommun ska följa svensk lagstiftning på området.  

Beslutsgång: 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige menar följa kommunstyrelsens förslag till beslut 
eller Rolf Jönssons (C) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Ärendebeskrivning 
Tidigare information om ändringen i avfallsförordningen om eldning av trädgårdsavfall har 
varit att det från och med 1 januari 2024 råder totalt eldningsförbud av trädgårdsavfall. Dessa 
reglerna har nu ändrats så från och med den 18 februari 2025 gäller nedan: 

”Kompostera avfallet på din fastighet, eller lämna avfallet på en uppsamlingsplats där det 
hämtas eller tas emot av kommunen. 

Du får lov att elda trädgårdsavfall om: 

• avfallet kommer från fastigheten eller närliggande fastigheter,  

• eldningen sker i liten omfattning, och 

• inte innebär mer än tillfällig eller liten störning i området. 

Bor du i ett detaljplanerat område gäller också lokala regler som förbjuder eldning av 
trädgårdsavfall från 1 april till 30 september. Undantag gäller för valborgseld den 30 april. 

Om du planerar att ordna en valborgseld vid en allmän sammankomst eller offentlig 
tillställning behöver du tillstånd enligt ordningslagen men ingen dispens hos Miljöförbundet. 
 
Yttrande/Bedömning 
I samband med att dessa reglerna ändrades den 18 februari 2025 så behöver 
eldningsförbudet i de lokala föreskrifterna om miljö och hälsa revideras precis som de lokala 
renhållningsföreskrifterna. Kommunen behöver därför bestämma vilken viljeinriktning de 
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lokala föreskrifterna ska ha så att dessa senare kan beslutas om. Vill kommunen ha ett totalt 
eldningsförbud året runt. Eller vill kommunen att det ska vara tillåtet att elda trädgårdsavfall 
inom detaljplanerat område mellan den 1 oktober och 31 mars.  
 
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiven bedöms inte påverkas av informationen.  
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Information angående förbud att elda trädgårdsavfall utan dispens 
 
Beslutet skickas till 
Miljösamordnare och landsbygdsutvecklare K.M 
Samhällsutvecklingschef Ö.H 
Motionär K.P 
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§ 70/2025  Revidering av taxor och avgifter med anledning av ny 
Socialtjänstlag 

Kommunfullmäktiges beslut: 

Taxor och avgifter 2025 revideras med följande ändringar: 

1. Hänvisningen SoL kap 8 §8 ska ersättas med SoL kap 32 §6 från och med 2025-07-01 
under förutsättning att ny socialtjänstlag träder i kraft denna dag.  

2. Hänvisning SoL kap 8 §7 ska ersättas med SoL kap 32 §8 från och med 2025-07-01 under 
förutsättning att ny socialtjänstlag träder i kraft denna dag.  

3. Hänvisning SoL kap 8 §1 ska ersättas med SoL kap 32 §2 från och med 2025-07-01 under 
förutsättning att ny socialtjänstlag träder i kraft denna dag.  

  

Ärendebeskrivning 
Janni Hedlin, tillförordnad socialförvaltningschef, har föredragit ärendet på kommunstyrelsen 
2025-05-20. 
 
Ärendet har tidigare behandlats i socialnämnden § 64/2025-04-23. 

I ärendet SN §122/2024, KS §162/2024, KF §126/2024 sker hänvisningar till 
Socialtjänstlagen.  

Från och med 1/7-25 föreslås Socialtjänstlagen att ersättas med en ny socialtjänstlag och då 
ändras hänvisningarna. Texten i befintlig socialtjänstlag och ny socialtjänstlag avseende 
nedan hänvisningar är inte ändra i texten.  

Hänvisningen SoL kap 8 §8 ska ersättas med SoL kap 32 §6.  

Hänvisning SoL kap 8 §7 ska ersättas med SoL kap 32 §8. 

Hänvisning SoL kap 8 §1 ska ersättas med SoL kap 32 §2. 
 
Yttrande/Bedömning 
Efter genomgång av propositionen avseende ny Socialtjänstlag kan man utläsa dessa nya 
hänvisningar. 
 
Finansiering 
Ingen påverkan enligt beslut i socialnämnden. 
 
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Ingen påverkan på varken barnrätts- och/eller jämställdshetsperspektiven enligt beslut i 
socialnämnden. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
SN § 64/2025-04-23 
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Beslutet skickas till 
Socialnämnden 
Inköpssamordnare M.S 
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§ 71/2025  Revidering av taxor och avgifter med anledning av 
gårdsförsäljning 

Kommunfullmäktiges beslut: 

1. Reviderade taxor och avgifter godkänns avseende gårdsförsäljning. 

2. Olofströms kommun följer samma taxa för gårdsförsäljning som Karlshamns kommun. 

3. Öppettider för gårdsförsäljning förespråkas fastställas till klockan 10-20 och måndag-
söndag. 
 
 
Ärendebeskrivning 
Ett förslag till reviderade taxor avseende handläggning och tillsyn enligt alkohollagen. Detta 
med anledning av att alkohollagen (2010:1622) har ändrats med ett tillägg om 
gårdsförsäljning av alkoholdrycker som börjar att gälla den 1 juni 2025.  

Regeringen har 2025-04-23 fattat beslut om att det ska införas en möjlighet till småskalig 
gårdsförsäljning av alkoholdrycker. Detta för att förbättra förutsättningarna för lokal 
besöksnäringen. Gårdsförsäljningen regleras i alkohollagen genom vissa tillkomna punkter 
och paragrafer samt ett eget kapitel.  

De nya bestämmelserna om gårdsförsäljning gäller i sex år från ikraftträdandet, ett 
gårdsförsäljningstillstånd får därmed som längst gälla till och med den 31 maj 2031. 
Kommunerna är tillstånds- och tillsynsmyndighet och får även ta ut en avgift för detta.  

Enligt proposition 2024/25:86 är förslaget finansierat genom avgifter med 
fullkostnadstäckning för kommunerna. Avgifterna uppskattas uppgå till 3 000 kronor per 
tillstånd och 5 000 kronor för tillsyn. Tillståndsenheten västra Blekinge anser att 
ansökningsavgiften bör skrivas upp till 5 500 kr då granskningen motsvarar den prövning 
som görs för en ansökan om stadigvarande serveringstillstånd till allmänheten. 
Tillståndsprocessen för ett gårdsförsäljningstillstånd utökas dessutom med krav på 
egenkontrollprogram, som även det ska bedömas i tillståndsprocessen. För sökanden är det 
en engångskostnad som i förlängningen bör ge en ekonomisk fördel i form av försäljning.  

Vidare anser Tillståndsenheten västra Blekinge att den föreslagna fasta avgiften för tillsyn 
motsvarande 5 000 kr är för hög i förhållande till den faktiskt nedlagda tiden som det 
uppskattningsvis kommer ta att genomföra tillsyn. Tillståndsenheten västra Blekinge finner 
att en fast årlig tillsynsavgift bör landa på 2 500 kr. Tillsynsbehovet bedöms initialt vara ett 
tillsynsbesök per år. 
 
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Enligt tillståndsenhetens underlag så bedöms beslutet inte påverka barn, vare sig direkt eller 
indirekt i förhållande till vad barnkonventionen föreskriver gällande barns rättigheter. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Ansökning- och tillsynsavgifter 
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Underlag från tillståndsenheten 
 
Beslutet skickas till 
Tillståndsenheten västra Blekinge 
Inköpssamordnare M.S 
Kommunikation 
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§ 72/2025  Tilläggsavtal till samverkansavtal om handläggning av 
ärenden avseende alkoholservering 

Kommunfullmäktiges beslut: 

att ingå tilläggsavtal till samverkansavtal om handläggning av ärenden avseende 
alkoholservering, 
 
att uppdra åt kommunchef att underteckna tilläggsavtal, 
 
att beslutet gäller under förutsättning att Sölvesborgs och Karlshamns kommuner fattar 
likalydande beslut. 
 
 
Ärendebeskrivning 
Alkoholhandläggare Nadine Milbourn Lindhe har kommit in med ärendet som blivit aktuellt 
med anledning av en ändring alkohollagen. Lagändringen består i att det från och med den 1 
juni 2025 kommer vara möjligt att bedriva gårdsförsäljning av alkoholdrycker i enlighet med 5 
a kap. alkohollagen (2010:1622). 

Det finns ett samverkansavtal mellan Karlshamns kommun, Sölvesborgs kommun och 
Olofströms kommun daterat 2004. Detta behöver nu kompletteras med hänvisning till § 10 i 
samverkansavtalet: 
”§10 Ändringar/tillägg 

Under avtalstiden skall parterna vara berättigade att erhålla sådana ändringar i avtalet som 
är uppkomna på grund av förändrade bestämmelser, skatter, avgifter eller andra pålagor 
varom riksdag och/eller regering kan komma att besluta” 

Ett förslag till tilläggsavtal till samverkansavtal om handläggning av ärenden avseende 
alkoholservering har tagits fram för att täcka in även gårdsförsäljning av alkohol. Det kommer 
att göras en översyn av samverkansavtalet i sin helhet framöver då det behöver uppdateras 
för att stämma överens med såväl nutida lagstiftning som hur handläggningen hanteras idag. 
Bland annat stämmer inte sfs-nummer, vissa begrepp har bytts ut med anledning av att 
alkohollagen har ändrats och vissa myndigheter som anges har bytt namn.  

Tilläggsavtalet gäller som längst till 31 maj 2031 och upphör automatiskt om lagen inte 
förlängs eller görs permanent. Om lagen blir förlängd fortsätter avtalet att gälla.  
 
Finansiering 
I och med att ingen vet exakt vad detta innebär; hur många som kommer ansöka och hur 
lång tid handläggning och tillsyn kommer ta, så är tanken att det ingår i den ersättning 
kommunen redan betalar. När tillräckligt med underlag finns så kommer en utvärdering göras 
för att se så taxorna ligger på korrekt nivå och vilken täckningsgraden är. Vid behov av 
justering kommer detta lyftas i Blekinge väst-samverkansgruppen,  
 
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Beslutet bedöms inte påverka barn, vare sig direkt eller indirekt i förhållande till vad 
barnkonventionen föreskriver gällande barns rättigheter. 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Tjänsteskrivelse alkoholhandläggare. 
Nu gällande samverkansavtal om handläggning avseende alkoholservering 
Förslag tilläggsavtal till samverkansavtal om handläggning avseende alkoholservering 
 
Beslutet skickas till 
Tillståndsenheten västra Blekinge 
Karlshamns kommun 
Sölvesborgs kommun 
Kommunchef I.R 
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§ 73/2025  Tilläggsavtal till samverkansavtal rörande tillsyn av 
alkoholservering samt försäljning av folköl klass II 

Kommunfullmäktiges beslut: 

att ingå tilläggsavtal till samverkansavtal om tillsyn av alkoholservering samt försäljning av 
folköl klass II, 

att uppdra åt kommunchef att underteckna tilläggsavtal, 

att beslutet gäller under förutsättning att Sölvesborgs och Karlshamns kommuner fattar 
likalydande beslut. 
 
 
Ärendebeskrivning: 
Alkoholhandläggare Nadine Milbourn Lindhe har kommit in med ärendet som blivit aktuellt 
med anledning av en ändring alkohollagen. Lagändringen består i att det från och med den 1 
juni 2025 kommer vara möjligt att bedriva gårdsförsäljning av alkoholdrycker i enlighet med 5 
a kap. alkohollagen (2010:1622). 

Det finns ett samverkansavtal mellan Karlshamns kommun, Sölvesborgs kommun och 
Olofströms kommun daterat 2013 gällande tillsyn av alkoholservering och försäljning av 
folköl. Det finns även ett avtal daterat 2019 där tillsynen överläts till Miljöförbundet. Avtalet 
ska översändas till Miljöförbundet Blekinge Väst för kännedom. 

Ett förslag på tilläggsavtal till samverkansavtal rörande tillsyn av alkoholservering samt 
försäljning av folköl klass II har tagits fram för att samverkan även ska täcka in tillsyn av 
gårdsförsäljning av alkohol. 

Det följer av 9 § i samverkansavtalet att parterna under avtalstiden ska vara berättigade att 
erhålla sådana ändringar i avtalet som är uppkomna på grund av bland annat förändrade 
bestämmelser. 

Tilläggsavtalet gäller som längst till 31 maj 2031 och upphör automatiskt om lagen inte 
förlängs eller görs permanent. Om lagen blir förlängd fortsätter avtalet att gälla. 
 
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Beslutet bedöms inte påverka barn, vare sig direkt eller indirekt i förhållande till vad 
barnkonventionen föreskriver gällande barns rättigheter. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Tjänsteskrivelse alkoholhandläggare. 
Nu gällande samverkansavtal om tillsyn 
Nu gällande överlåtelseavtal om tillsyn 
Förslag tilläggsavtal till samverkansavtal om tillsyn av alkoholservering samt försäljning av 
folköl klass II 
 
Beslutet skickas till 
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Tillståndsenheten västra Blekinge 
Karlshamns kommun 
Sölvesborgs kommun 
Kommunchef I.R. 
Miljöförbundet 
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§ 74/2025  Inkomna medborgarförslag 

Kommunfullmäktiges beslut: 

Följande medborgarförslag överlämnas till kommunstyrelsen för beredning:  

2025/1439 
Medborgarförslag om återinförande av kompoststationer i Olofströms kommun 

2025/1500 
Medborgarförslag om anläggning av en lekplats på Oredslund. 

2025/1511 
Medborgarförslag - Återbruk i ny kostym och gemensam verkstad, en öppen mötesplats för 
alla 
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§ 75/2025  Meddelanden 

Kommunfullmäktiges beslut: 

Meddelandena tas till protokollet. 

  

Ärendebeskrivning: 

Dnr  Innehåll Datum 
25/619 Bromölla kommun: Revidering av 

styrdokument samt upphävande av 
samarbetsavtal avseende Skåne 
Blekinge Vattentjänst AB 

25-04-09 

24/2461 Sölvesborgs kommun: Taxa för 
myndighetsutövning 2025 - 
Räddningstjänsten Västra Blekinge 

25-04-02 

25/616 Sölvesborgs kommuns: Tillägg i 
ägardirektiv - Västblekinge Miljö AB 
(VMAB) 

25-04-02 

25/712 Delgivning: Beslut SN § 85/2025 
Rapporteringsskyldighet avseende ej 
verkställda beslut enligt 16 kap 6 f § 
SoL samt 28 f § LSS. 
Rapporteringsperiod 2, 2025 

25-05-23 

23/2773 Förlängt FoU-avtal 2024 signerat 25-01-13 
25/339 Protokoll från Olofströmshus 

årsstämma fredag 9 maj 2025 
25-05-09 

25/1274 Valdistriktsindelning - bekräftelse från 
länsstyrelsen 

25-05-08 
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